

No. 10823. CONVENTION ON THE NON-APPLICABILITY OF STATUTORY LIMITATIONS TO WAR CRIMES AND CRIMES AGAINST HUMANITY. ADOPTED BY THE GENERAL ASSEMBLY OF THE UNITED NATIONS ON 26 NOVEMBER 1968¹

N° 10823. CONVENTION SUR L'IMPRESCRIPTIBILITÉ DES CRIMES DE GUERRE ET DES CRIMES CONTRE L'HUMANITÉ. ADOPTÉE PAR L'ASSEMBLÉE GÉNÉRALE DES NATIONS UNIES LE 26 NOVEMBRE 1968¹

ACCESSION

Instrument deposited on:

28 December 1984

LAO PEOPLE'S DEMOCRATIC REPUBLIC

(With effect from 28 March 1985.)

With the following declaration:

[TRANSLATION — TRADUCTION]

The Lao People's Democratic Republic accedes to the above-mentioned Convention and undertakes to implement faithfully all its clauses, except for the provisions of articles V and VII of the Convention on the non-applicability of statutory limitations to war crimes and crimes against humanity adopted by the United Nations General Assembly on 26 November 1968,² which contravene the principle of the sovereign equality of States. The Convention should be open to universal participation in accordance with the purposes and principles of the Charter of the United Nations.

Registered ex officio on 28 December 1984.

ADHÉSION

Instrument déposé le :

28 décembre 1984

RÉPUBLIQUE DÉMOCRATIQUE POPULAIRE
LAO

(Avec effet au 28 mars 1985.)

Avec la déclaration suivante :

«Le Gouvernement de la République démocratique populaire lao adhère à la Convention susmentionnée et s'engage à en exécuter fidèlement toutes les clauses, sauf les dispositions des articles V et VII de la Convention sur l'imprescriptibilité des crimes de guerre et des crimes contre l'humanité adoptée par l'Assemblée générale des Nations Unies le 26 novembre 1968² qui sont en contradiction avec le principe de l'égalité souveraine des Etats. La Convention devrait être ouverte à la participation universelle conformément aux principes et aux buts de la Charte des Nations Unies.»

Enregistrée d'office le 28 décembre 1984.

¹ United Nations, *Treaty Series*, vol. 754, p. 73; for subsequent actions, see references in Cumulative Indexes Nos. 12 to 14, as well as annex A in volumes 964, 1120, 1256, 1314, 1324, 1334 and 1379.

² *Ibid.*, p. 73.

¹ Nations Unies, *Recueil des Traités*, vol. 754, p. 73; pour les faits ultérieurs, voir les références données dans les Index cumulatifs nos 12 à 14, ainsi que l'annexe A des volumes 964, 1120, 1256, 1314, 1324, 1334 et 1379.

² *Ibid.*, p. 73.